
Social- og Ældreudvalget

Til: Social- og ældreministeren

Dato: 4. marts 2021

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

SOU alm. del

Samrådsspørgsmål T
Hvad er ministerens holdning til forholdene på de danske opholdssteder og institutioner
for anbragte børn, efter det er kommet frem i artiklen ”Magtanvendelser mod anbragte
børn og unge bliver ikke indberettet” bragt på TV2 den 4. marts 2021, og TV2-dokumen-
taren ”Nødråb fra børnehjemmet” fra 2021, at magtanvendelser mod anbragte børn langt
fra altid bliver indberettet til myndighederne, selv om loven kræver det, og at der generelt
er et stort skyggetal? Og hvad tænker ministeren konkret, at der kan gøres for at sikre, at
magtanvendelser registreres og oplyses til de sociale tilsyn?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Mette Thiesen (NB) og Brigitte Klintskov Jerkel (KF).

På udvalgets vegne
Kirsten Normann Andersen
formand
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